
را بــه جمــع شــش نفــر اول رنکینــگ 
فدراسیون جهانی رساندند. درحالی که 
رقبــای آنهــا از المپیــک قبلی داشــتند 
امتیازاتشــان را جمــع می کردنــد، امــا 
بااین حال هم میرهاشــم و هم آرمین 

خودشان را به آنها رساندند.
فرمــول  همــان  بــا  می کنیــد  فکــر 
می توانســتند به موفقیــت در توکیو 

برسند؟
دوســت داشــتم بــا همیــن میــزان 
از  کــه  قدرتــی  همیــن  بــا  و  آمادگــی 
المپیــک  بــه  خودشــان نشــان دادنــد 
برونــد، امــا تعویــق المپیــک مانع این 
کار شــد. بعد از 22 ماه توانستیم با این 
دو نفر طلای گرندپری را کســب کنیم. 
خیلــی خوب بــود اگر با همیــن قدرت 
به توکیــو می رفتند. واقعــا موفقیت در 

توکیو بسیار نزدیک بود.
بــا مصدومیــت آرمین کار ســخت  

شد.
اگــر  شــد.  بــد  بســیار  نــه  ســخت، 
المپیک به تعویق نیفتاده بود، آرمین 
در ســلامت کامــل بــه ایــن مســابقات 
اعــزام می شــد. آرمیــن در دوران کرونا 
کــه اردوی تیــم ملــی تعطیل بــود، در 
داشــت  شــخصی  تمرینــات  ســاحل 
او   ACL در  نصفه ونیمــه  پارگــی  کــه 
اتفــاق افتاده بــود. با شــروع اردوها در 
او را بــه کمیســیون پزشــکی  مهرمــاه، 
فرســتادیم و ام آرآی گرفتیم. پزشکان 
معتمد فدراسیون پزشــکی ورزشی در 
آن مقطــع اعــلام کردنــد او نیــازی بــه 
جراحــی ندارد. این روند ادامه داشــت 
تا دور قبل مسابقات لیگ برتر تکواندو 
که متاســفانه آرمین بدون مسابقه، در 

گرم کردن آسیب دید. 
جراحی  دربــاره ی  زیادی  بحث های 
بــه  او  نکــردن  جراحــی  یــا  و  کــردن 
وجــود آمــد و درنهایــت بــا همــان 

مصدومیت پا راهی توکیو می شود.
-در ام آرآی مجــدد مشــخص شــد 
که متاســفانه پارگی ACL او کامل شده 
است. در این مدت با پزشکان معتمد 
فدراســیون پزشــکی ارتباط داشــتیم و 
ســه نفــر از ایــن عزیــزان اعــلام کردند 
کــه آرمیــن باید جراحی کنــد. دو نفر از 
ایــن پزشــکان اعلام کردنــد در صورت 
جراحی، به طور قطع آرمین شــش ماه 
بعــد آمــاده انجــام تمرینــات تکواندو 
می شود که المپیک را از دست می داد. 
دکتر رازی اعتقاد داشت با انجام عمل 
جراحی او به المپیک می رسد، اما نظر 
قطعــی این بــود که بعد از پنج،شــش 
مــاه آرمین آماده تمرین می شــود و ما 
باید بدون انجــام تمرینات تکواندو، او 

را به المپیک ببریم.
نظر شما در تصمیم گیری آرمین هم 

تاثیرگذار بود.
جلسه ای در وزارت ورزش و جوانان 
داشــتیم و مســتندات و دلایــل خــود را 
ارائــه کردیــم و به این باور رســیدیم که 
اگــر آرمیــن جراحــی کنــد، المپیــک را 
از دســت می دهــد. در گذشــته محمــد 
باقری معتمد، بهنام اسبقی و علیرضا 
قهرمانــان  از  نفــر  ســه  نصرآزادانــی، 
مــا بــا شــرایطی مشــابه آرمیــن موفق 
بــه کســب مــدال المپیــک، جهانــی و 

برنامه ریزی ما تا المپیک مشخص 
بــود و با وجــود اینکه کرونــا کمی آن را 
تغییر داد اما کارهایی که می خواستیم، 
انجــام شــد. قصــدی بــرای تغییــر در 
از قبــل همه چیــز  برنامــه نداشــتیم و 
مشــخص شــده بود. ایــن برنامه فقط 
زمانــی به هم می ریخت که فدراســیون 
جهانــی در برنامه ی خــود تغییراتی را 
به وجــود مــی آورد کــه امیــد دارم این 

اتفاق رخ ندهد.
به عنوان سرمربی تیم ملی تکواندو، 
فکر می کنید تعویق المپیک به سود 

تیم شد؟ 
تعویــق المپیــک خیلی بــه ضرر ما 
شــد. هر دو تکوانــدوکار ما، میرهاشــم 
حســینی و آرمین هادی پــور، روبه جلو 
بودنــد و رشــد بســیار خوبــی را در دو 
ســال اخیر داشتند. آنها به قدری خوب 
پیــش رفتنــد که خیلــی زود خودشــان 

موافق آن نبودند.
بله اردوی مشترکی را با بلغارستان 
ایــن  در  به نظــرم  کــه  کردیــم  برگــزار 
شــرایط برای تیم ما بســیار مهــم بود. 
ابتــدا این تیــم به تهران آمــد و بعد ما 
راهی بلغارستان شدیم و به همراه دو 
تیم دیگر اروپایی اردو برگزار کردیم که 

به نظرم برای ما خیلی خوب بود. 
خیلی ها می گویند برخی از کشــورها 
در اندازه ی ما نیستند و بیش از اینکه 
ما از این اردوها سود ببریم، رقبا سود 

می برند. 
به هر حال نظرهای مختلفی وجود 
دارد، ولــی مــا هــدف داریــم و اعتقــاد 
دارم که طبق برنامه  کارها پیش رفته و 

من از شرایط تیم راضی هستم.
المپیک  تا  که  مشخصی  برنامه ریزی 
در نظر داشــتید، آیا موفــق به اجرای 

آن شدید؟

آقــای عســکری بالاخــره نوبــت بــه 
بازی های المپیک توکیو رسید و حالا 
تکوانــدو به عنوان یکی از رشــته های 

مهم، امید ملت است.
مهمــی  ورزش  همیشــه  تکوانــدو   
بــوده و ما در ســال های اخیر هم رشــد 
خوبی داشتیم و فکر می کنم از شرایط 
بدی که بعــد از ریو به وجود آمده بود، 
به طــور کامــل جــدا شــده بودیــم، امــا 
کرونــا کمی آســیب زد. به دلیــل کرونا 
چنــد ماهــی اردو را تعطیــل کردیــم، 
امــا بعــد آرام آرام چنــد مرحله اردوی 
پشــت ســر گذاشــتیم.  را  آماده ســازی 
بــه  و  از کشــور داشــتیم  اردوی خــارج 
لبنــان  در  آســیا  قهرمانــی  مســابقات 
رفتیــم، اما تیــم در شــرایط خوبی قرار 

گرفت. 
در این بین اردوی مشــترکی را هم با 
بلغارستان برگزار کردید که خیلی ها 

تکواندو یکی از ســه رشته ی مدال آور مهم ورزش ایران در بازی های المپیک اســت و این بار هم برای درخشش در توکیو امید زیادی 
دارد. این تیم با هدایت فریبرز عسکری، بعد از سپری کردن چند سال ناکامی حالا به یک ثبات و آرامشی رسیده و این امید وجود دارد 
که بتواند با اتکا به دانش و تجربه ی عسکری و همچنین نیروی جوانی آرمین هادی پور و میرهاشم حسینی، در توکیو خوش بدرخشد. 
موضوعی که فریبرز عســکری، ســرمربی تیــم ملی هم به آن اعتقــاد دارد، اما می گوید اگــر المپیک به تعویق نمی افتــاد به حتم این 
تکواندوکاران ایرانی در توکیو به مدال می رسیدند. چون از چند سال پیش کار را شروع کرده بودند و هر روز در حال پیشرفت بودند، اما 
تعویق المپیک جلوی این پیشرفت را گرفت. عسکری برای دومین بار به عنوان سرمربی، حضور در المپیک را تجربه می کند و حالا 
با اعتمادبه نفس بیشتری از تیم خود در سال 2012 دفاع می کند. او که در 2012 لندن، به جای مهماندوست، هدایت تیم ملی را برعهده 
گرفته بود، فشــار زیادی را تحمل کرد، اما حالا بعد از گذشت 9 سال می گوید در 2016 ریو ثابت شد که در لندن نتیجه ی خوبی کسب 
کرده بودیم. حالا در آستانه ی اعزم به المپیک توکیو هم نگاه خوبی به این بازی ها دارد؛ هرچند که دل نگرانی از وضعیت آرمین دارد. 

عسکری: المپیک 2012  دِینم 
را به تکواندو ادا کردم 

ریو ثابت کرد در لندن خوب بودیم 
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